
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-04-26 15:59:52

Numarul magazinelor online va scadea cu 50%, sustine presedintele ANPC, Horia

Constantinescu

Numarul magazinelor online se va reduce la jumatate dupa ce va  intra în vigoare propunerea de ordin

privind obligarea proprietarilor  acestora de a face publice documentele în baza carora functioneaza, a 

estimat, miercuri, la Tulcea, presedintele Autoritatii Nationale pentru  Protectia Consumatorilor (ANPC),

Horia Constantinescu, în timpul unei  întâlniri organizate de Prefectura judetului pe tema problemelor din 

turism.

El a mentionat, pentru AGERPRES, ca propunerea de ordin aflata pe  site-ul institutiei are ca obiectiv protejarea

consumatorilor si ca va  elimina, totodata, diferentele care se fac între operatorii economici  legali si cei

neautorizati.

"Daca un local de alimentatie publica e obligat prin actele normative sa  afiseze datele legate de desfasurarea si

autorizarea desfasurarii  activitatii, nu acelasi lucru se întâmpla, din pacate, azi în mediul  online, încurajând

economia gri în cel mai fericit caz, daca nu cea  neagra, si anume afacerile de apartament, neautorizate,

neverificate si  cu o încalcare flagranta a tuturor actelor normative în vigoare, plecând  de la fiscalitate pâna la

siguranta consumatorilor", a precizat  presedintele ANPC.

În timpul sedintei, interpelat de operatorii economici din turism,  Constantinescu a estimat ca dupa intrarea în

vigoare a ordinului,  jumatate din operatorii economici din mediul online vor disparea.

"Credeti-ma ca peste jumatate, în opinia noastra, din cei care astazi  activeaza în zona curieratului cu alimente vor

disparea, pentru ca de  fapt nu sunt locatii autorizate. Pe noi, ca autoritate, ne intereseaza  siguranta

consumatorilor", a precizat presedintele Horia Constantinescu.

Operatorii turistici prezenti la sedinta au solicitat autoritatilor  responsabilizarea angajatilor, astfel încât amenzile

sa fie împartite  între angajat si angajator, iar presedintele ANPC a apreciat drept  "oportuna" o asemenea masura.

"Ne dorim de foarte mult timp acest lucru. Am initiat discutii cu ocazia  mai multor comandamente legate de

sanctionarea celor cu care  colaborati, pentru ca acolo unde angajatorul pune la dispozitie  conditiile de munca,

credem ca ar trebui cumva sa existe o forma de  evidenta a tuturor abaterilor angajatilor, astfel încât la momentul

în  care acestia vor sa schimbe locul de munca sa existe posibilitatea unei  evaluari a celui care ar urma sa fie

angajat. Vom rediscuta cu  structurile de pe lânga Ministerul Muncii si Ministerul Economiei.  Credem ca e

oportuna o asemenea masura", a mentionat presedintele ANPC.

La rândul sau, seful de serviciu din cadrul Directiei Regionale  Antifrauda Fiscala Constanta, Catalin Gherghisan,

s-a aratat  neîncrezator în ceea ce priveste modificarea legislatiei.

"Controalele se fac la adresa angajatorilor. Fiecare angajator trebuie  sa-si faca ordine în propria ograda. E

frustrant sa plateasca cineva  amenda pentru greselile unui angajat, dar nici statul nu poate sa stea  paznic la

business-ul fiecaruia. (...) Va luptati cu morile de vânt,  pentru ca legislatia nu se va modifica", a apreciat

reprezentantul  Directiei Antifrauda.

Presedintele ANPC, Horia Constantinescu, a anuntat ca anul acesta toate  echipele care vor participa la

Comandamentul de control Delta Dunarii  vor avea bodycam-uri, astfel încât verificarile sa nu poata fi  considerate

un abuz sau o exagerare, comandamentul urmând sa-si înceapa  activitatea în luna iunie.
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În timpul sedintei, operatorii economici din Delta au cerut lamuriri cu  privire la modul în care poate sa

functioneze un punct de gastronomie  locala, dar si cu privire la conditiile în care pot fi pastrate unele  produse

traditionale, în contextul în care la controalele de pâna acum  operatorii ar fi fost sanctionati nejustificat, în opinia

lor.

Potrivit deciziei luate la finele sedintei, problemele punctuale vor fi  discutate de autoritati si operatorii economici

în cadrul unor grupuri  de lucru care vor functiona începând de luna viitoare.
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